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Wybory elektroniczne zwiększą frekwencję wyborczą
Dr Jacek Kotuła, przewodniczący Krajowej Komisji Wyborczej odpowiedział na pytania
„Panaceum” o zmiany w regulaminie wyborczym.

„Panaceum”: Pierwszy dzień Krajowego Zajazdu Lekarzy, niemal całkowicie
poświęcony był uchwale w sprawie regulaminu wyborów do organów i w
organach izb lekarskich oraz trybu odwoływania tych organów, czyli  nowemu
regulaminowi wyborczemu.

J.K.: Cieszę się, że głosowanie już zna nami.

Regulamin przegłosowano z poprawkami.

Tak, natomiast meritum zostało zachowane. Zachowano rozpowszechnianie całego
procesu wyborczego i dostępność dla lekarzy seniorów i tych, którzy nie są biegli
w systemie IT. Udało się przegłosować możliwość rozszerzenia wyborów o wybory w trybie
elektronicznym, ale pozostawiono także możliwość przeprowadzenia wyborów w drodze
głosowania osobistego.

Czyli udało się usatysfakcjonować zarówno młodych lekarzy, jak i tych, którzy
wolą tradycyjne metody?

Tak, wydaje się, że to bardzo dobry kierunek. To, co zrobiliśmy, jest bardzo innowacyjne.
Mimo prób storpedowania tego pomysłu, udało nam się obronić wybory elektroniczne.

Wspomnieliśmy o poprawkach, które z nich są pańskim zdaniem, najbardziej
istotne?

Najważniejsze jest utrzymanie parytetu dla delegatur. Krajowa Komisja Wyborcza, którą
reprezentuję, proponowała, aby znieść perytetyzację, natomiast Krajowy Zjazd
zdecydował inaczej. Dla kształtu regulaminu niewiele to zmienia, zmienia za to wiele
w aspekcie delegatur. Szanujemy decyzję Zjazdu. Jestem wdzięczny delegatom za
przyjęcie regulaminu, bo jest to bardzo innowacyjny dokument, ale również dziękuję za
to, że demokratycznie mogli się wypowiedzieć wszyscy i mądrość Zjazdu zdecydowała
o ostatecznym kształcie regulaminu.

Na sali obrad emocje chwilami sięgały zenitu.
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To bardzo ważny dokument i bardzo ważny kierunek działania. Od jego kształtu zależy,
czy będzie nadal istniał samorząd i kto będzie zasiadał w jego ławach. Z kolei od tego, kto
będzie reprezentował środowisko lekarskie na zewnątrz, zależy, jaka będzie pozycja
lekarzy w systemie, jak będą nas postrzegały władze kraju i czy będziemy mieli wpływ
na to, co się dzieje w systemie ochrony zdrowia.

Zmianie regulaminu przyświecał także cel profrekwencyjny. Dzięki wyborom
elektronicznym, będzie w nich mogło wziąć udział więcej młodych lekarzy.

Myślę, że lekarzy w ogóle. Mierzymy się z dwoma problemami. Po pierwsze, coraz mniej
osób chce się angażować w pracę społeczną na rzecz środowiska. Po drugie, jesteśmy
coraz bardziej zapracowani.

Miejmy więc nadzieję, że zmiany uchwalone podczas Zjazdu wpłyną na to, że
więcej osób będzie chciało angażować się w prace samorządu, czy poprzez
udział w wyborach, wpływać na jego kształt. Trzymam kciuki.

Dzięki serdeczne. Mam nadzieję, że frekwencja wzrośnie. Liczę również na to, że lekarze
przekonają się do nowego systemu i w przyszłości będziemy mogli prowadzić wybory
tylko w formie elektronicznej.
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